
PROTOKÓŁ NR LX/2023 
z sześćdziesiątej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 13 grudnia 2023 r. 
 

W dniu 13 grudnia 2023 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. 
Ogrodowej Nr 37 odbyła się sześćdziesiąta sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 13 
grudnia 2023 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:05 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył sześćdziesiątą sesję 
Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Lidia Kocąka 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Beata Pańtak 
9. Barbara Rogozińska-Klocek 
10. Teresa Sygut 
11. Adam Szreder 
12. Maria Tarczewska-Sierko 
13. Karol Wiler 
14. Błażej Woźniak 

Nieobecna: Dorota Kaczmarek 

 
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi 
uwagi do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.     
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował rozszerzenie porządku o punkt 13, w brzmieniu 
„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii rzymskokatolickiej pod wezwaniem 
Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Leśniowie Wielkim na remont budynku 
Kościoła pod wezwaniem świętego Mikołaja w Drzonowie, gmina Świdnica wpisanego do 
rejestru zabytków pod numerem 2035” i zarządził głosowanie w tej sprawie.  

 
 
 
 



Głosowano w sprawie: 
Zmiana porządku obrad poprzez dodanie punktu 13 w brzmieniu – Podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP w Leśniowie Wielkim 
na remont budynku kościoła pod wezwaniem św. Mikołaja w Drzonowie, gmina Świdnica 
wpisanego do rejestru zabytków pod nr 2035”.  
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
NIEOBECNI Dorota Kaczmarek 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22 listopada 2023 r. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica 

na lata 2023-2033. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Świdnica na 2024 r. 

1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
3) przedstawienie opinii komisji rady gminy, 
4) przedstawienie przyjętych poprawek do projektu uchwały budżetowej uwzględnionych 
przez wójta oraz uzasadnienia Wójta do wniosków nieuwzględnionych w projekcie 
uchwały budżetowej, 
5) dyskusja nad wprowadzonymi poprawkami, 
6) głosowanie nad poprawkami uwzględnionymi przez Wójta, 
7) dyskusja nad wnioskami nieuwzględnionymi przez Wójta, 
8) głosowanie nad wnioskami nieuwzględnionymi przez Wójta w projekcie uchwały 
budżetowej, 
9) głosowanie w sprawie przyjęcia budżetu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdnica na lata 2024-2034 r. 



13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii rzymskokatolickiej pod wezwaniem 
Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Leśniowie Wielkim na remont budynku 
Kościoła pod wezwaniem świętego Mikołaja w Drzonowie, gmina Świdnica wpisanego do 
rejestru zabytków pod numerem 2035. 

14. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22 listopada 2023 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołu z LIX sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22.11.2023 r. W związku z tym, że nie 
zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację.  
 
 
Ad 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie międzysesyjne 
z okresu od 23 listopada:  
23 listopada odbyła się gala stypendialna, gdzie miałam okazję wręczyć stypendia dla uczniów 
najlepszych z naszych szkół oraz studentów.  
24 listopada odbyło się przekazanie średniego wozu bojowego dla strażaków z OSP Koźla. 
Przekazanie było między Komendą Miejską Państwowej Straży Pożarnej w Zielonej Górze a 
OSP Koźla.  
24 listopada odbyło się wspólne spotkanie gmin wchodzących w projekt zakupu wozów 
strażackich. Tutaj mówimy o wozie strażackim nowym dla OSP Świdnica w przyszłorocznym 
możliwym dofinansowaniu wraz oczywiście z udziałem własnym środków gminy Świdnica. 
27 i 28 uczestniczyłam w Kongresie Gmin Wiejskich. 
29 listopada nastąpiło uroczyste otwarcie kolejnego odcinka drogi powiatowej, tym razem  
w miejscowości Orzewo. Było to otwarcie odcinka kilometra dwustu metrów. Chciałabym też 
przypomnieć, że to jest kolejny odcinek drogi powiatowej, gdzie gmina Świdnica tą inwestycję 
współfinansuje. Inwestycja ta kosztowała ponad 4200000 złotych, z czego udział gminy 
Świdnica to jest ponad 610000 zł, z Lasów Państwowych uzyskaliśmy dofinansowanie ponad 
601000 zł. Udział powiatu również 610000 zł, tyle samo co udział gminy. Pozostała kwota, 
czyli 2500000 złotych zostały pozyskane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
30 listopada odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego. 
4 listopada uczestniczyłam w świątecznym posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów w Grabowcu. 
Chciałabym podziękować tutaj w imieniu swoim oraz wszystkich seniorów-radnych za takie 
przyjęcie i przygotowanie tej uroczystej sesji, bo ona miała charakter bardzo świąteczny, 
zarówno dla Stowarzyszenia Siedlisko w Grabowcu oraz sołtysa i rady sołeckiej. 
5 grudnia uczestniczyłam w uroczystości wigilijnej w domu seniora. 
8 grudnia odbyło się spotkanie z panią poseł Elżbietą Anną Polak, w którym również 
uczestniczyłam. 
10 grudnia odbyła się Gminna Wigilia. W tym samym czasie również odbył się Mikołajkowy 
Turniej Piłki Siatkowej. Wszystkim sołtysom, stowarzyszeniom, radom sołeckim, kołom 
gospodyń wiejskich bardzo dziękuję za to, że mimo tej niesprzyjającej aury, która przegoniła 
tak naprawdę wielu chętnych, którzy chcieli się wybrać, mimo to było nas i tak bardzo dużo. 
 



11 grudnia spotkałam się z panią Melanią - kolejna 100-latka z gminy Świdnica, której miałam 
okazję złożyć od nas wszystkich życzenia. 
12 grudnia uczestniczyłam w święcie z okazji Dnia Wolontariusza w Szkole Podstawowej  
w Słonem. Klub Wolontariusza jest kierowany przez panią Beatę Pańtak oraz panią Arletę 
Szyngiel. Warto również tutaj  wspomnieć, że zarówno pani Beata Pańtak, jak i pani Bogumiła 
Hajdasz, które na naszym terenie wiele tej pracy wolontariackiej również wykonują, zostały 
wyróżnione w regionalnym konkursie Wolontariusz Roku Korpusu Solidarności 2023,  
w konkursie wojewódzkim, który był realizowany przez Związek Lubuskich Organizacji 
Pozarządowych jako partner regionalny. Jeszcze raz drogim paniom serdeczne gratulacje  
i podziękowania za to, co dotychczas robicie i mam nadzieję, że starczy zapału i chęci do 
kolejnej pracy.  

Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował - Miałem tę 
przyjemność i okazję uczestniczyć w Wigilii Gminnej. Pani Wójt podziękowała wszystkim 
tym, którzy się zaangażowali. Ja bym chciał tylko ze swojej strony, z racji tego, że gdzieś tam 
jest to bardzo bliskie, podziękować tym osobom, które zaangażowały się w ten wystrój 
artystyczny, na scenie przede wszystkim tej Wigilii, bo takie występy niewątpliwie budują 
nastrój. Jedną z tych pięknych cech tych przedsięwzięć jest to, że to są te chwile, kiedy jesteśmy 
w stanie prawdziwie się jednoczyć, prawdziwie współdziałać. To jest piękne i to jest wspaniałe. 
Uwagę zwrócił jeden z występujących - Igor. Wiele osób było zafascynowanych, na pewno 
masz talent Igorze. Tembr twojego głosu jest po prostu niesamowity i głęboko wierzę w to, że 
odrobina pracy i być może stanie się tak, że śpiew odmieni Twoje życie. Dziękuję wszystkim 
artystom, wszystkim bez wyjątku, bo specyfika takich wydarzeń, szczególnie plenerowych, jest 
taka, że nie zawsze jest tak bliski kontakt z publicznością jak by się chciało, tym bardziej, że 
osoby spacerowały, podziwiały rękodzieła, odwiedzały stoiska, padał deszcz, co też nie 
sprzyjało staniu pod sceną. Ale tak, czy siak jesteście wspaniali, jesteście wielcy, mimo 
niesprzyjających warunków daliście radę. Pozostałe działania związane były z bieżącą pracą 
rady gminy. 
 
 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje.  
 
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz poinformowała - Zostałam 
laureatką za cały rok w swojej pracy wolontariackiej. Przyszłam się pochwalić, ale zaraz 
powiem dlaczego, bo ja bym nie zdobyła tej statuetki, gdyby nie anonimowi pomagacze, którzy 
mnie wspierali w mojej działalności wolontariackiej. Gdyby nie wasze drobne wpłaty, nie 
byłoby wózków inwalidzkich w Centrum Seniora, nie byłoby akordeonu i nie byłoby wielu 
innych rzeczy. Zresztą jeszcze do tego wrócę, bo tam był jeszcze WOŚP po drodze, który jest 
mi bardzo bliski, a który zbliża się wielkimi krokami, nie byłoby skrzypiec, nie byłoby pełnych 
puszek na pogorzelców z Piasek, które zbierałam na naszych wyjazdowych spotkaniach 
Zespołu Śpiewaczego Świdniczanie. Także wszystkim tym, którzy mnie wspierają w tej mojej 
działalności wolontariackiej dzisiaj bardzo nisko się kłaniam. Ja jestem bardzo wzruszona, bo 
to dla mnie naprawdę bardzo wielkie wyróżnienie. Teraz powiem kilka słów o zrzutce dla Łucji, 
którą założyłam i którą zaopiekował się święty Mikołaj. Święty Mikołaj zakupił już skrzypce 
dla Łucji, już była na pierwszej próbie w poniedziałek. Święty Mikołaj prosił, żeby nie zamykać 
tej zrzutki, żeby ona trwała dalej, ale ponieważ on wpłacił całą kwotę i za taką kwotę zostały te 



skrzypce zakupione, więc myślę, że w dniu wigilii zamknę zrzutkę i będzie ona też dla Łucji, 
chociaż Łucja ma inne propozycje związane z Piaskami. Ja zapisuję sobie, co mam powiedzieć, 
bo zrzutka ta miała wielu Mikołajów. Jeden z nich, ostatni to Grabowiec i pani Iza S., która 
przekazała te piękne skrzaty na licytacje. Dołożyli się też wędkarze, dołożyło się wiele, nie 
chcę wymieniać dlatego, że było tego bardzo dużo i każda kwota, nawet ta najmniejsza, czy to 
będzie złotówka, czy 5 złotych, dla nas było to bardzo ważne.  
Pani Wójt już podziękowała Grobowcowi za posiedzenie Gminnej Rady Seniorów, ale ja sobie 
pozwolę jako Przewodnicząca Rady Seniorów powiedzieć, że było nie tylko pięknie, 
uroczyście, twórczo, ale również bardzo profesjonalnie i bardzo pomysłowo. Ja dziękuję za to 
zaproszenie wcześniejsze, gdzie zapytano mnie, czego sobie życzą seniorzy.  Kiedyś pan radny 
Bitka mówił o czujnikach czadu. Ja serdecznie kłaniam się Grabowcowi, a zwłaszcza 
Stowarzyszeniu Siedlisko, którzy zakupili ze swoich własnych pieniędzy i przekazali dla 
seniorów czujniki dymu i czadu i w tej chwili mam taki zaszczyt, że mogę je przekazać dla pani 
Wójt, żeby one trafiły do domów seniorów samotnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica złożył gratulacje i słowa uznania za działalność pani 
Bogumiły Hajdasz i pani Beaty Pańtak oraz wszystkim wolontariuszom z terenu naszej gminy.  
 
Salę obrad opuściła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Beata Pańtak. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Dziś mamy sesję związaną z budżetem, toteż mam kilka 
pytań dotyczących tego budżetu. Pierwsze moje pytanie dotyczy inwestycji związanej ze 
zborem w Letnicy, ponieważ po spotkaniu, które odbyło się w Letnicy bodajże w lipcu,  
w którym uczestniczyli przedstawiciele gminy, pani prezeska Fundacji Most the Most oraz 
mieszkańcy. Były różne dyskusje, różne propozycje co do nowej funkcji tego zboru, bo przecież 
temu służy ten konkurs. Chciałabym się dopytać, czy została już podpisana umowa z fundacją? 
Jeśli tak, to jakie są te nowe funkcje planowane, co to oznacza dla mieszkańców, bo tak jak 
mówię, od tamtego czasu mieszkańcy Letnicy, których jako sołtys reprezentuje, też nie było 
żadnej informacji zwrotnej, więc chciałabym tutaj się dopytać, jakie te funkcje będą, bo kwota 
przyznana 1000000 złotych z fundacji, na co zostanie wydatkowana? Przy okazji chciałabym 
się też dopytać, czy te wydatki, które teraz zostaną poniesione w budżecie, to rozumiem, że one 
zostaną poniesione ze środków gminnych, ale zostaną zwrócone, bo ten 1000000 złotych, jak 
rozumiem, nie jest z góry przyznawany, tylko jest to zwrot? Czy to będzie po zakończeniu 
inwestycji, czy to będzie wypłacane po jakichś etapach? 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeśli chodzi o umowę - umowa jeszcze 
nie została podpisana, a więc wszelkie kwestie, które będą zawarte w tej umowie myślę, że to 
najbliższy czas i dopiero wówczas szczegółowo będziemy mogli tutaj odpowiedzieć na Pani 
pytania. Jeśli chodzi o kwotę, która znalazła się w budżecie, to faktycznie jest tak, że w 
pierwszej kolejności gmina musi ten koszt zabezpieczyć po swojej stronie w tym pierwszym 
etapie, bo mówiliśmy przy tym projekcie, również chyba w zborze, jak dobrze pamiętam, że to 
będą dwie transze. Czyli pierwsza w określonej kwocie i kolejna po zakończeniu projektu -  
kwota 1000000,00 złotych plus drobny wkład własny. Oczywiście może nie taki drobny, ale 
również wkład gminy Świdnica. Ta kwota w przyszłorocznym budżecie między innymi właśnie 
dotyczy tego pierwszego etapu realizacji pracy. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Czyli te środki, które zostały przewidziane w budżecie 
zostaną zwrócone w całości już w przyszłym roku, czy tego jeszcze nie wiemy? 
 



Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Zadanie jest ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, kwota obejmuje 1250000 zł. Na przyszłoroczny budżet jest to kwota 450000 zł,  
z czego 200000 zł będzie zaliczką Most the Most, a 250000 zł wkładem własnym. 800000 zł 
jest zaplanowane na 2025 rok. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Czy możemy poznać w tej chwili jakieś informacje 
odnośnie tych funkcji zboru? Czy dopóki umowa nie jest podpisana, to takich informacji nie 
otrzymamy? 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie powiem teraz dokładnie, jak to 
szczegółowo zostało zapisane, bo to oczywiście jest załącznikiem do umowy, jednak główny 
charakter tego miejsca to są wydarzenia kulturalne różnego szczebla. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Moje pytanie wynikało też z tego, że wiem, że wiele 
osób zgłaszało swoje propozycje i tak byłam ciekawa po prostu, ile z nich zostało przyjęte,  
a ile nie. Mam jeszcze kolejne pytania o przebudowę dróg gminnych. Czy mamy jakieś plany 
wieloletnie, jakieś priorytety ustalone, jeśli chodzi o plany przebudowy dróg gminnych  
w rozłożeniu na kilka lat, ponieważ te remonty cząstkowe, które teraz się odbywają, tak 
naprawdę są nieskuteczne po bardzo krótkim czasie, więc czy są planowane jakieś inwestycje 
budowy dróg wedle jakiegoś klucza, wedle harmonogramu. Jakie są kryteria wyboru tych dróg 
do budowy i czy brane są pod uwagę wnioski mieszkańców, które wpływają do gminy po 
zebraniach wiejskich.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeśli chodzi o stan dróg, to wszyscy 
Państwo doskonale wiecie, jaki on jest i myślę, że tego mówić nie muszę. Myślę, że też widać 
zmianę w ostatnich kilku latach, dlatego że odchodzimy pomału od zasypywania dziur 
tłuczniem, który tak naprawdę zdaje egzamin do pierwszego deszczu, albo do odpowiedniego 
natężenia ruchu pojazdów.  Od trzech lat bodajże realizujemy zadania drogowe innym 
materiałem, który jest trwalszy, końcowo jest on spryskany jedną warstwą. Natomiast jest to 
materiał bardziej kosztowny, a w związku z tym czas ich realizacji jest podzielony oczywiście 
na dłuższy okres. Jeśli chodzi o drogi, to doskonale również Państwo, jak i sołtysi wiedzą, że 
w środkach finansowych, które są planowane w funduszach sołeckich, jeżeli dane sołectwo  
w jakimś stopniu partycypuje w kosztach, na przykład właśnie pójścia w tą inną technologię 
aniżeli tłuczeń, to gmina również dołoży te 100%, które fundusz sołecki zabezpiecza i wówczas 
możemy dłuższy odcinek tej drogi zrobić. Więc w takiej kolejności jest to planowane. 
Natomiast harmonogram jest stworzony w momencie, kiedy przystępujemy do przygotowania 
specyfikacji warunków zamówienia, bo kwota, która jest przeznaczona, przekracza kwoty, 
gdzie moglibyśmy sobie zrobić zapytanie ofertowe i na tej podstawie wybrać wykonawcę. 
Przygotowywane są dokumenty do rozpisania przetargu i wówczas w określonych miejscach, 
najbardziej newralgicznych, gdzie te ubytki są, jest to realizowane. Jeśli chodzi o budowę, to 
musicie Państwo też wiedzieć i wszyscy też myślę tutaj, jak jesteśmy, o tym często 
rozmawiamy, że na budowy dróg, gmina własnych środków nie ma na tyle, żeby mogła 
przeznaczać stricte na budowę warstwy np. asfaltowej. Muszą być powiązane zarówno środki 
własne, jak i środki zewnętrzne. Kiedy tylko pojawiają się takie możliwości, gdzie rozpisane 
są konkursy,  a ostatnimi czasy to tylko rządowe środki, które były przeznaczane na ten cel,  
z takich konkursów zawsze korzystaliśmy, w oparciu o przygotowane dokumentacje 
techniczne. Natomiast jeśli chodzi o środki, które mogłyby być przeznaczane z Unii 
Europejskiej, to wiemy już dzisiaj, że jeśli chodzi o drogi gminne, o drogi powiatowe, to takich 
środków unijnych na te cele nie będzie. Będą środki unijne na drogi, ale tylko w zakresie dróg 



strategicznych, czyli drogi krajowe i takie, które łączą się z kategoriami dróg wyższego rzędu, 
natomiast nie drogi gminne i powiatowe. 
W związku z tym pozostają nam nasze środki własne plus, miejmy nadzieję, utrzymane 
programy rządowe Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Jeszcze będę kontynuować. Już miałam nie wracać do 
tematu tego naszego chodnika, ale po tym, co usłyszałam … Pamiętam rozmowę u pani Wójt, 
byłam na spotkaniu, o które poprosiłam w listopadzie i między innymi rozmawiałyśmy  
o funduszu sołeckim, który został ustalony w Letnicy na zebraniu wiejskim. Mówiłam między 
innymi o tym, że z naszego funduszu sołeckiego przeznaczyliśmy na ten chodnik powiatowy 
w tym roku, to znaczy na przyszły rok, 35000 zł i usłyszałam, że generalnie inwestycje bez 
dofinansowania zewnętrznego nie będą realizowane. Ale patrząc na ten budżet widzę, że jednak 
są takie inwestycje realizowane i biorąc pod uwagę też to co przed chwilą była mowa, o tych 
drogach gminnych, że jeśli są z funduszu sołeckiego pieniądze przeznaczane na inwestycje, tu 
akurat przed chwilą pani Wójt mówiła o drogach gminnych, ale myślę, że ten nasz chodnik 
można podobnie potraktować, jeśli z funduszu sołeckiego przeznaczyliśmy te 35000 zł, to 
uważam za zasadne, aby jednak z budżetu gminy dołożyć taką samą kwotę i to bym jeszcze 
prosiła, żeby jednak może spróbować jakieś zmiany dokonać albo jak będą możliwości 
spróbować pozyskać gdzieś te pieniądze, żeby tak było jednak po równo. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Wszystkie inwestycje,  
o których Pani mówi, które znajdują się w budżecie związane z budową dróg, oprócz remontów, 
o których wspomniała pani Wójt, są finansowane przy udziale środków zewnętrznych. Tam nie 
ma żadnej inwestycji, ja przynajmniej nie kojarzę. Tam, gdzie realizujemy inwestycje  
w przyszłym roku, jeśli chodzi o drogowe, to mamy przewidziane współfinansowanie. 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Jeszcze tak może kończąc już trochę odbiegnę od 
tematu, ale wchodząc tutaj zauważyłam piękny świąteczny wystrój i tutaj chciałabym 
pochwalić Gminny Ośrodek Kultury za myślę inspiracje, które się gdzieś tam pojawiły w mojej 
głowie, szczególnie te lizaki przed wejściem z recyklingu wzbudziły moje zainteresowania. 
Także tutaj kończąc chciałabym takim pozytywem zakończyć, że naprawdę ta aranżacja jest 
świetna, bardzo mi się podoba i cieszę się, że gdzieś tam się wzajemnie inspirujemy i myślę, że 
nikt się nie pogniewa, jak może na przyszłość też jakieś inspiracje stąd zaczerpniemy.  
 
Pan Sławomir Stańczak - Ja dzisiaj reprezentuję największą Federację Organizacji 
Pozarządowych w województwie lubuskim, czyli Lubuską Federację Organizacji 
Pozarządowych. Mam dwa pytania. Pierwsze pytanie dotyczy tego, czy w najbliższym 
konkursie na realizację ofert publicznych przez organizacje pozarządowe będzie powołana 
komisja nowa, czy będzie pracowała ta, która była poprzednio? To jest pierwsze pytanie.  
I drugie pytanie dotyczy tego, że chciałbym, aby Państwo rozważyli możliwość przyjęcia mojej 
kandydatury jako obserwatora z ramienia Federacji Lubuskich Organizacji Pozarządowych.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ja tylko dopytam, czy chodzi Panu  
o konkurs ofert na realizację zadań z pożytku publicznego, z którego środki przeznaczone są  
z budżetu gminy? 
 
Pan Sławomir Stańczak - Tak, na 2024 rok. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Trudno mi dzisiaj odpowiedzieć na 
pytanie, bo tak naprawdę budżetu jeszcze nie mamy uchwalonego przyszłorocznego. 



Oczywiście zawsze z początkiem roku ten konkurs się pojawia. Żadne decyzje jeszcze co do 
składu komisji nie zapadły, więc myślę, że temat jest otwarty. 
 
Pan Sławomir Stańczak - Raczej mi nie chodzi pani Wójt, że nie chce być członkiem komisji, 
tylko chciałbym po prostu mieć możliwość uczestniczenia w tym spotkaniu w randze 
obserwatora. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Myślę, że taki wniosek warto żeby złożył 
Pan również pisemnie. Bardzo proszę.  
 
Pan Sławomir Stańczak - Tak. Tylko zależało mi, żeby to wypadło tutaj na tej sesji.  
 
Radny Adam Szreder - W ubiegłym tygodniu w Letnicy, w Koźli, w Grabowcu i chyba  
w Lipnie nie było prądu. Powodem braku prądu przez ponad pół dnia było zerwanie linii 
energetycznej przez suche drzewa, które rosną wzdłuż drogi powiatowej Koźla-Letnica, raczej 
tam jak się jedzie do Koźli. Ten temat był już proszę Państwa poruszany i sprawa wygląda tak, 
ponieważ dzwoniłem w tej sprawie do Powiatowego Zarządu Dróg, okazuje się, że owszem 
jest pas drogowy, drzewa są powiatowe, są one już zinwentaryzowane, zaznaczone do wycinki, 
natomiast jest problem z gruntem. Chciałbym się zapytać, na jakim etapie jest przekazanie 
działki 502 w obrębie Koźla, Powiatowi Zielonogórskiemu, ponieważ z tego co się orientuję, 
ta sprawa dosyć długo się już ślimaczy. Ja nie wiem, czy ktoś czeka na nieszczęście, jak jakiś 
konar po prostu spadnie na autobus z dziećmi, czy nie wiem co się musi stać, żeby ta sprawa  
w końcu została załatwiona. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - To kwestia przekazania działki, panie 
radny, nie stanowi problemu do usunięcia uschłych konarów drzewa, które de facto należą do 
Powiatu Zielonogórskiego. To po pierwsze. Jeśli chodzi o przekazanie działki drogowej 502, 
to się nie ślimaczy, tylko został podpisany akt notarialny w ubiegłym tygodniu i wszystkie 
sprawy z tym związane po to, żeby można było podpisać taki akt, to są procedury 
administracyjne, które nie są krótkie i nikt tutaj, na pewno ani z urzędu, ani z Powiatu 
Zielonogórskiego, nie przeciągał sprawy do momentu podpisania tego aktu. Także nic nie stało 
na przeszkodzie, jeszcze raz podkreślę, do usunięcia suchych konarów, za co nie jest 
odpowiedzialna gmina Świdnica, tylko Powiat Zielonogórski. 
 
Radny Adam Szreder - Zgadze się, że jest Powiat Zielonogórski za to odpowiedzialny. 
Natomiast usłyszałem odpowiedź, że dopóki ten grunt nie zostanie przekazany, Powiat 
Zielonogórski mógł jedynie i to zrobił, zinwentaryzować te drzewa i oznaczyć je do wycinki. 
Natomiast z tego co się orientuję, sprawa już trwa dosyć długo, dlatego dopytuję, kiedy te 
procedury zostaną dopięte i kiedy te drzewa zostaną usunięte. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - To z tym pytaniem proszę zwrócić się do 
Zielonogórskiego Zarządu Dróg Powiatowych, który odpowiada za pas drogi powiatowej oraz 
za drzewa, które podlegają usunięciu. 
 
Radna Teresa Sygut - Ja w tej sprawie tak samo, ponieważ pani Wójt muszę tu panu Adamowi 
przyznać rację, ponieważ ja monitoruję tą sprawę i też co jakiś czas słyszę, że jeszcze nie została 
działka przepisana, oddana do powiatu i nie można wyciąć tych drzew. Dlatego ja tu się dziwię, 
że jest taka sprawa, bo nie ukrywam, że mieszkańcy też mnie atakują, że dlaczego te drzewa... 
bo jest zagrożenie, bo te suche gałęzie przy małym wietrze, wszystko jest na jezdni. Ale powiat 
cały czas się tłumaczy, że jeszcze działka nie została przekazana i oni nie mogą jakby usunąć. 



 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tylko drodzy Państwo, jeśli chodzi  
o wycinkę drzew, to mamy jasno w ustawie napisane, jeżeli właścicielem drzew jest dany 
organ, załóżmy gmina czy powiat, to występuje do organu właściwego o wydanie takiego 
pozwolenia, więc tutaj nic nie stanowiło na przeszkodzie typowo administracyjnej, żeby z takim 
wnioskiem wystąpić. To, co Państwo słyszycie jako informacja zwrotna, trudno mi się do tego 
ustosunkować, bo ja takiej informacji nie otrzymałam, natomiast mówię to pod kątem takim, 
jak to wygląda proceduralnie. Gdyby powiat zwrócił się z taką prośbą o współpracę co do 
wycinki drzew, to pewnie to by się zadziało. Natomiast wycinka nie nastąpiła z innych 
przyczyn, z przyczyn braku środków finansowych, z tego co ja wiem. 
 
Radny Adam Szreder - To może jeszcze dopowiem, więc środki finansowe, z tego co 
uzyskałem oczywiście informacje z zarządu dróg, były przewidziane w tym roku na wycinkę 
tych drzew. Pozostaje jeszcze jedna kwestia, może którą pominąłem, to to, że Wójt Gminy 
Świdnica musi wydać decyzję na tą wycinkę i z tego co tłumaczono mi w Zarządzie Dróg, nie 
ma możliwości wystąpienia z wnioskiem, który ponoć jest napisany przez Zarząd Dróg, dopóki 
nie dopniemy procedur, jako gmina, przekazania tych gruntów.  Stąd są nasze pytania, bo ja 
pamiętam, że ten temat był już poruszany chyba z początkiem roku. Dlatego dopytuję, kiedy te 
wszystkie procedury zostaną dopięte, jak długo będzie trwało wydawanie decyzji na wycinkę  
i kiedy nastąpi rzeczywista wycinka, bo proszę mi uwierzyć, jest niebezpiecznie, a poza tym 
mieszkańcy są pozbawiani co jakiś czas prądu. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak jak powiedziałam z pytaniami, kiedy 
zostanie to wycięte, proszę skierować się do Zarządu Dróg Powiatowych ze względu na to, że 
jest to ich zadanie jako powiatu w zakresie utrzymania oraz drzew do wycinki. 
 
 
Ad 7. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  
 
 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Adam Szreder  
BRAK GŁOSU (1)  
Beata Pańtak  
NIEOBECNI  
Dorota Kaczmarek  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/436/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdnica na lata 2023-2033.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 
Radny Adam Szreder - Chciałbym dopytać, ponieważ umknęło mi to na komisji - jest takie 
zadanie, zdaje się, że to jest nowe zadanie - budowa kontenerów/domów socjalnych  
w Grabowcu. Czy mógłbym usłyszeć coś więcej na ten temat? 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - To są dwa przedsięwzięcia z Zakładu Usług 
Komunalnych, które są realizowane w tym roku. Jest małe niebezpieczeństwo, że mogą nie 
zostać wykonane do końca roku, dlatego też zostały wprowadzone asekuracyjnie jako 
przedsięwzięcia na rok przyszły. Jeżeli nie zostaną wykonane do końca tego roku, to środki, 
które pozostaną z tego roku, zostaną w przyszłym roku zwiększone o te kwoty, żeby dokonać 
tego w przyszłym roku. 
 
Radny Adam Szreder - To znaczy pani Skarbnik, ja rozumiem ideę wpisania tego do WPF-u, 
natomiast mi chodzi o samo zadanie, ponieważ powiem szczerze, nie przypominam sobie tego 
zadania. Co to jest w ogóle?  
 
Kierownik Zakładu Usług Komunalnych Magdalena Widańska- To zadanie jest to projekt 
budowy domków socjalnych w miejscowości Grabowiec. Umowa została podpisana w marcu 
tego roku. Wniosek o wydanie decyzji o pozwolenie na budowę został złożony 16 listopada, 
ale z uwagi na fakt, że starostwo w zasadzie od projektanta żąda uzgodnienia z Konserwatorem 
Zabytków zadanie zostało umieszczone w wieloletniej prognozie finansowej. 
 
Radny Adam Szreder - A ile tych domków powstanie, dla ilu osób?  



Kierownik Zakładu Usług Komunalnych Magdalena Widańska - W dokumentacji będą 
zaprojektowane 4 domki. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 
ustawy o samorządzie gminnym. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica na 
lata 2023-2033.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI  
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/437/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 
działania Komitetu Rewitalizacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie „przeciw”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 
Komitetu Rewitalizacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 



Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI  
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/438/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Świdnica na 2024 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica powiedział - Z racji specyfiki przeprowadzenia 
procedowania tej uchwały pozwólcie, że po krótce przedstawię jak będzie wyglądał przebieg 
tego procesu. W kolejności pozwolę sobie wymienić punkty, które musimy przeprowadzić 
podczas procedowania tej uchwały. Pierwszym punktem będzie przedstawienie projektu 
uchwały budżetowej. Drugim punktem będzie przedstawienie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i te dwa punkty poproszę o zrecenzowanie przez panią Skarbnik. Następnie  
w punkcie 3 zostanie przedstawiona opinia komisji Rady Gminy. Punkt 4, który jest 
przewidziany, jest to przedstawienie przyjętych poprawek do projektu uchwały budżetowej 
uwzględnionych przez wójta oraz uzasadnienie wójta do wniosków nie uwzględnionych  
w projekcie uchwały budżetowej. Tu poprawek nie zgłoszono. Punkt 5 jest to dyskusja nad 
wprowadzanymi poprawkami. Z racji, że takowych nie wprowadzono, zakładam, że dyskusja 
się także nie odbędzie. Punkt 6 będzie to głosowanie nad poprawkami uwzględnionymi przez 
Wójta. Punkt 7 dyskusja nad wnioskami nie uwzględnionymi przez Wójta. Punkt 8 będzie to 
głosowanie nad wnioskami nie uwzględnionymi przez Wójta w projekcie uchwały budżetowej 
i całość zamkniemy głosowaniem w sprawie przyjęcia budżetu.  
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Budżet gminy Świdnica na 2024 rok został 
sporządzony w oparciu o ustawę o samorządzie gminnym, ustawę o finansach publicznych, 
wytyczne przyjęte przez Radę Ministrów do projektu ustawy budżetowej na 2024 rok oraz 
uwarunkowania zewnętrzne i wewnętrzne gminy. Przy projekcie budżetu na 2024 rok 
zapewniono m.in. finansowanie zadań na poziomie gwarantującym zabezpieczenie co najmniej 
minimum potrzeb, finansowanie zadań rocznych i przedsięwzięć wieloletnich, w tym 
współfinansowane ze środków unijnych, ze środków z dofinansowaniem z Rządowego 
Funduszu Polski Ład, jak również z funduszu przeciwdziałania COVID, tutaj mówię o dotacji 
dla kościoła. Obsługę długu zaplanowano w sposób gwarantujący obciążenie budżetu na 
poziomie dopuszczalnym, ale pozwalającym na utrzymanie płynności finansowej gminy oraz 
zadań z funduszu sołeckiego. Teraz przedstawię Państwu jak została złożona propozycja 
dochodów i wydatków. Dochody budżetu gminy wynoszą 60756000 zł, z czego 43236000 zł 
są to dochody bieżące. Dochody majątkowe wynoszą 17520000 zł. Po stronie wydatków 
zamkniemy się w kwocie 65285812 zł. Wydatki bieżące 41385812 zł i wydatki majątkowe, 
czyli inwestycje 23000900 zł. Tutaj szczegółowo projekt budżetu został przedstawiony na 
komisji budżetowej. Przedstawiamy bardzo mocno inwestycyjny budżet, z czego aż 15500000 
jest środków zewnętrznych pokrywających te inwestycje. Opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej została przedłożona pozytywna, z drobnymi uwagami. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował - W tym miejscu 
powinniśmy przedstawić przyjęte poprawki do projektu uchwały budżetowej uwzględnione 
przez Wójta oraz uzasadnienia Wójta do wniosków nie uwzględnionych w projekcie uchwały, 
ale takowych nie zgłoszono. Następnie powinna się odbyć dyskusja nad wprowadzonymi 
poprawkami, ale skoro ich nie wprowadzono, myślę, że dyskutować nad czym Wysoka Rada 
nie będzie miała. Kolejny punkt tego procesu to głosowanie nad poprawkami uwzględnionymi 
przez Wójta i tu poproszę jeszcze raz panią Skarbnik. 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska poinformowała - Tutaj co do projektu budżetu nie 
zmieniły ani dochody, ani wydatki. Były jedynie drobne przeniesienia między rozdziałami. 
Tutaj część była wskazana przez RIO, czyli dodano 1000 zł w rozdziale 01030. Wprowadzono 
rozdział w GOPS-ie, jest to nowy rozdział 85205. Po prostu było to pod innym rozdziałem 
dotychczas. Drobne zmiany między paragrafami w planie Zakładu Usług Komunalnych, ale to 
wszystko w ramach wydatków bieżących. Tutaj jakby wynik budżetu ani dochody, ani wydatki 
nic się nie zmieniły, tylko drobne przeniesienia pomiędzy rozdziałami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zarządził głosowanie nad poprawkami 
uwzględnionymi przez Wójta. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad poprawkami uwzględnionymi przez Wójta.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI 
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica powiedział - Kolejnym punktem tejże długiej 
procedury jest dyskusja nad wnioskami nieuwzględnionymi przez Wójta. Takich wniosków nie 
ma, więc (…). Bardzo proszę, panie Adamie.  
 
Radny Adam Szreder - Może ja czegoś nie rozumiem po latach. Ale… Ja rozumiem, że wnioski 
do budżetu były składane, tak? W stosownym okresie, czyli do 15 września. I chyba w tym 
punkcie będziemy rozmawiać o wnioskach nieprzyjętych do budżetu, tak? 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Nie. To była komisja budżetowa i po komisji 
budżetowej, jeżeli nie wpłynęły żadne wnioski do projektu budżetu, to tak jakby nie ma 



żadnych wniosków złożonych. Tutaj była komisja budżetowa, szczegółowo rozmawialiśmy  
o inwestycjach, o zadaniach. Żadne wnioski nie wystąpiły. Są tylko te zmiany, które tutaj nam 
RIO wskazało. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica - Tu przypominam Wysokiej Radzie, że te spotkania 
odnośnie projektu budżetu praktycznie przez całą naszą kadencję odbywały się i poświęcaliśmy 
tylko i wyłącznie budżetowi jedno to spotkanie, tylko i wyłącznie po to, żeby móc jak 
najbardziej dogłębnie ten budżet przedyskutować, żeby każdy z Państwa, każdy z nas radnych 
miał możliwość zgłoszenia swoich zastrzeżeń, uwag, poprawek. Na ostatniej komisji 
dotyczącej tego budżetu, która myślę wszystkich nas, mnie przynajmniej osobiście pozytywnie 
zaskoczyła, bo była dosyć sprawną komisją, co myślę godne jest podziwu dla Wysokiej Rady 
i pogratulowania też takiej pracy w Wysokiej Radzie. Tak więc takowych wniosków nie 
złożono. Przechodzimy zatem do punktu 8. Tu powinniśmy głosować nad wnioskami 
nieuwzględnionymi przez Wójta w projekcie uchwały budżetowej, ale też takowe nie wpłynęły, 
więc przechodzimy do punktu ostatniego w tym długim procesie legislacyjnym - przechodzimy 
do głosowania w sprawie przyjęcia budżetu. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie w sprawie przyjęcia budżetu na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (2) 
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/439/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Świdnica na lata 2024-2034 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 glosie „wstrzymującym się”. 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska poinformowała - Wieloletnia Prognoza Finansowa 
wydłuża się nam o rok, czyli jest na lata 2024-2034. Jest odzwierciedlony budżet 
przyszłoroczny, czyli 2024 i kolejne 10 lat. Przedsięwzięcia są ujęte te z ostatniej Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, jak i te nowe, które wybiegają do roku 2025. Tutaj właśnie w przyszłym 



roku, jeżeli będzie się nam coś zmieniało w wyniku budżetu, będziemy Wieloletnią Prognozę 
Finansową uaktualniać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica 
na lata 2024-2034 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI  
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/440/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Wniebowzięcia NMP w Leśniowie Wielkim na remont budynku kościoła pod wezwaniem 
św. Mikołaja w Drzonowie, gmina Świdnica wpisanego do rejestru zabytków pod nr 2035. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest jednomyślnie pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Wniebowzięcia NMP na remont budynku kościoła pod wezwaniem św. Mikołaja  
w Drzonowie, gmina Świdnica wpisanego do rejestru zabytków pod nr 2035.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 



Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
NIEOBECNI  
Dorota Kaczmarek, Beata Pańtak 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LX/441/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 14. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady sześćdziesiątej 
sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Dorota Sapa                                                                                            Tomasz Marczewski 


